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Protokół nr 11-09/2015 
 z posiedzenia Komisji Edukacji  z dnia 26 sierpnia 2015 r. 

w Nowym Ratuszu, przy ul. Wały Jagiellońskie 1, w sali nr 003 
o godz. 16:00 

 
 
Komisja obradowała w 4-osobowym składzie, według listy obecności, stanowiącej 
załącznik nr 1 do protokołu. 
 
Lista pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu stanowi załącznik nr 2 do 
protokołu. 
 

Posiedzenie otworzyła Przewodnicząca Komisji Radna Żaneta Geryk 
 
Przewodnicząca stwierdziła kworum oraz powitała zebranych.  
 
Przewodnicząca Komisji poinformowała, że wpłynęły autopoprawki do 
następujących projektów uchwał: 

- zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 
2015 rok – druk 373 

- zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Miasta Gdańska na lata 2015-2040 – druk 372 

 
Porządek przedstawiał się następująco: 
 
1. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk 373 + autopoprawka 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

2. Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2015-2040 – druk 372 + autopoprawka 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych dla młodzieży oraz szkół specjalnych na terenie Miasta 
Gdańska – druk 359 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

4. Ruch kadrowy w oświacie  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

5. Rekrutacja do przedszkoli  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

6. Doskonalenie i dokształcanie nauczycieli  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

7. Podsumowanie roku szkolnego 2014/2015  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 

 

8. Przygotowanie do rozpoczęcia roku szkolnego 2015/2016 
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
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9. Wnioski Komisji do budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok 
 

10. Sprawy  bieżące, wolne  wnioski, korespondencja. 
 
- opiniowanie wniosku o użyczenie lokalu przy ul. Suchej 29 w Gdańsku  
na rzecz Gdańskiej Fundacji Oświatowej 
 

- wytypowanie przedstawicieli do Komisji Wyborczych w poszczególnych okręgach 
wyborczych w celu przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miasta 
Gdańska 
 
Porządek przyjęto jednogłośnie 4 głosami „za”.  
 
Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  
 
 
     PUNKT 1 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającego uchwałę w sprawie uchwalenia 
budżetu Miasta Gdańska na 2015 rok – druk nr 373 + autopoprawka 
 
Druk nr 373 z autopoprawką stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką w zakresie działania komisji.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czy są to wnioski wynikające z zapotrzebowania szkół, czy wnioski składali radni? 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
To mogły być takie i takie wnioski. Nie mam podziału na wnioski radnych  
i wnioski dyrektorów placówek. Jest to zebrane razem. Nie potrafię w tej chwili 
powiedzieć.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Jaka kwota jest przeznaczona na modernizację? 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Jest to łącznie zwiększenie na 5 174 055 zł w tych wszystkich placówkach. 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czy to będzie zrealizowane w tym roku? 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Tak, to jest kwota na wykorzystanie w obecnym roku. 
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Na przykład audyt będzie podwójna kwota na termomodernizację i będziemy 
niedługo typować placówki do audytu. Już trzeba zabezpieczyć środki. 
 
Pan Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Tradycyjnie, pani przewodnicząca, żebyśmy się dobrze zrozumieli, zawsze się 
pytamy o placówki prowadzone przez podmioty niepubliczne. Moje pytanie dotyczy 
Pomorskich Szkół Rzemiosł przy ul. Sobieskiego. To jest szkoła, którą ukończyłem  
i darze ją wyjątkowym sercem. Natomiast tam jest 180 000 zł przeznaczone na 
posadzkę. Moje pytanie jest takie, czy szkoła też cos dołożyła? Czy to jest cała 
kwota, którą miasto przeznacza czy podmiot niepubliczny też dokłada się do 
remontu? Taką też jest tradycją, że miasto dokłada do czegoś, a nie daje całą 
kwotę na remont. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
To jest kwestia tego, że budynek jest własnością miasta. Gdyby to było przejęcie, 
użyczenie i tysiące innych rzeczy, natomiast dbamy o budynek, który jest naszą 
własnością. 
 
Pan Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Wiem, że w umowie jest zapisane, że naszym obowiązkiem jest przede wszystkim 
remont takich rzeczy, które są niezbędne dla bezpieczeństwa. Miasto jako swój 
obiekt finansuje nawet dużo większymi kwotami. Pani mówiła o remoncie 
posadzek. Wymóg był sanepidowski? Wymóg dla bezpieczeństwa dzieci  
i młodzieży? 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Tak. 
 
Pan Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Pytanie, czy szkoła też się dołożyła? Oni też mają obowiązek w pewne remonty 
bieżące swoje wkłady finansowe ponosić. To jest zawarte w umowie, więc jedno 
nie wyklucza drugiego. 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Odpowiedź jest jasna, że całość finansuje miasto. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie można powiedzieć, ze rzemieślnicy nie dokładają się do remontów. 
 
Pan Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Natomiast jeżeli słyszę jak mówią, że boiska, które zostały wykonane tam za kwotę 
750 000 zł zostało dokonane w kooperacji z Rzemiosłem i na moją interpelację ile 
dało Rzemiosło, a ile daliśmy my, bo z reguły w takich kooperacjach to było 
przynajmniej 50/50. Dowiaduje się, że Rzemiosło dało 30 000 zł, a Miasto Gdańsk 
720 000 zł, to jest to skandal. Dlatego tłumaczę, że to jest traktowanie szkoły 
ponad inne szkoły. Jeżeli 720 000 zł do 30 000 zł nazywamy kooperacją miedzy 
podmiotem publicznym a niepublicznym, gdzie we wszystkich innych szkołach 
boiska były w 90% przez prywatne firmy dofinansowane albo było to po 50%, to  



4 
 

w tym przypadku było to nieporozumieniem. Dlatego tez pytam się czy do tych 
180 000 zł Rzemiosło się dołożyło. To wszystko. Ja nie mówię, że nie dokładają, bo 
dokładają i to nie mało. 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czego dotyczy autopoprawka? 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Autopoprawka dotyczy kultury. Jest to zwiększenie o 500 tys. Zł dotacji dla Teatru 
Szekspirowskiego na uzupełnienie finansowania spektaklu „Wesołe kumoszki  
z Windsoru”.  
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 2 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 11-09/76/76/2015 – załącznik nr 5 do protokołu.  

 
 
     PUNKT 2 
Opiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska na lata  
2015-2040 – druk nr 372 + autopoprawka 

 
Druk nr 372 + autopoprawka stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków zreferowała projekt uchwały wraz  
z autopoprawką w zakresie działania komisji. 
 
Przewodnicząca komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czy na opracowanie audytu warto zmieniać kwotę przeznaczoną na ogrzewanie?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Nie, to nie jest kwota na ogrzewanie. To jest na przykład na obłożenie 
styropianem. 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czyli żeby to wykonać, musimy zlecić audyt, za które miasto zapłaci 500 tys. zł? 
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Musi zapłacić z tego względu, że najpierw trzeba sprawdzić czy wymiana okien, czy 
taka formuła da coś czy nie da. Pieniądze są nieporównywalne, ponieważ jest to 
100 mln zł.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Kwota 500 tys. zł jest potrzebna po to, żeby sprawdzić czy możemy zaoszczędzić 
wydatków jeżeli chodzi o ogrzewanie i tym podobne.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czyli warto przeznaczyć 500 tys. zł na audyt? 
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego  
w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Efekt w postaci oszczędności jest znacznie większy.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Wskazujemy te placówki, które wydaje nam się, że są najlepsze. W wyniku audytu 
mamy potwierdzenie, że w danej placówce powinno dokonać się w takiej formule 
termomodernizacji czy wymiany okien, a w innej niekoniecznie. 
 
Pan Piotr Gierszewski – członek Komisji 
Pani dyrektor, czy mamy ustalone już jakie szkoły będą typowane do kolejnego 
budowania boisk? Czy to nastąpi we wrześniu? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego  
Zamknięty jest temat do końca tego roku szkolnego, że tak powiem był 
importowany sprzed trzech lat. On sukcesywnie jest realizowany. Jeżeli chodzi  
o termomodernizację, podobnie. W 2010 r. powstała taka lista i tam, gdzie audyty 
wyszły najbardziej korzystne, tam się już to dzieje. Ponieważ doszły dodatkowe 
środki, to będziemy kolejne placówki włączać w ten system. Na dzień dzisiejszy nie 
mam żadnych informacji czy możemy się w kierunku boisk rozwijać. 
 
Pan Piotr Gierszewski – członek komisji 
To jest bardzo dobry program, który się udał. Warto go kontynuować. 
 
Nie było więcej pytań, komisja przystąpiła do głosowania nad pozytywnym 
zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 2 głosami „za”, przy 2 wstrzymujących się – pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 11-09/77/77/2015 – załącznik nr 7 do protokołu.  
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     PUNKT 3 
Opiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia planu sieci szkół 
ponadgimnazjalnych dla młodzieży oraz szkół specjalnych na terenie Miasta Gdańska – 
druk 359 

 
Druk nr 359 stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
zreferowała projekt uchwały.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji  
Czy plan sieci szkół przewiduje jakieś zmiany? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Nie, jest tak samo jak było. 
 
Nie było więcej głosów w dyskusji. Komisja przystąpiła do głosowania nad 
pozytywnym zaopiniowaniem projektu uchwały.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja 4 głosami „za” jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
 
OPINIA  Nr 11-09/78/78/2015 – załącznik nr 9 do protokołu.  
 
 

PUNKT 4 - Ruch kadrowy w oświacie; 

PUNKT 5 - Rekrutacja do przedszkoli; 

PUNKT 6 - Doskonalenie i dokształcanie nauczycieli; 

PUNKT 7 - Podsumowanie roku szkolnego 2014/2015; 

PUNKT 8 - Przygotowanie do rozpoczęcia roku szkolnego 2015/2016 

 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Przedstawiła prezentację stanowiącą łączną informację dla powyższych tematów  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 
Przewodnicząca Komisji otworzyła dyskusję.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Ogólnie wiemy, że jest niż demograficzny, jest również problem z rekrutacją do 
szkół ponadgimnazjalnych. Jak w tym roku kształtowały się liczby przyjętych 
uczniów do liceów, do szkół zawodowych i do techników? Czy jeszcze nie ma tych 
danych? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Dane mamy ale są one przetwarzane. Niestety nie mam tych danych przy sobie. 
Jeżeli chodzi o progi punktowe w przypadku powtórzyło się w liceach 
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ogólnokształcących w klasach sportowych. Tam są uczniowie przyjmowani z ilością 
punktów 38, jest to życzenie klubów sportowych. 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Czy nie ma limitu punktowego do poszczególnych szkół? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Trudno jest wymyślić algorytm, który odpowiadałby życzeniom jednej i drugiej 
strony. Jest uzależnione m.in. od egzaminu gimnazjalnego, którego opracowanie 
przez OKE dzieje się we wrześniu natomiast czasami on wypada lepiej, a czasami 
gorzej. Próg punktowy może być wyższy albo niższy w skali całego kraju.  
Z pierwszych analiza wynika, że jeżeli chodzi o te egzaminy wypadliśmy  kilku 
miejscach powyżej krajowej. Szczegółowe dane opracowujemy i one znajdą się   
w raporcie. 
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Mam pytanie do tematu dotyczącego doskonalenia i dokształcania nauczycieli. 
Jakie ostatecznie środki przeznaczono, jaki to jest procent planowanych środków 
od wynagrodzeń na dany rok. Dostaliśmy odpowiedź, ponieważ pisaliśmy do 
wydziału w tej sprawie ale nie wiedzieliśmy, że zmniejszono te środki, ponieważ 
karta nauczyciela mówiła o 1%. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Karta nauczyciela mówi minimum 0,5%. 
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Tak, zmieniła się ustawa budżetowa i z tego wynikało, że można zmniejszyć te 
środki. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Nigdy nie było inaczej, minimum 0,5%. 
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Karta nauczyciela 1%, natomiast ustawa budżetowa zmieniła to od pewnego czasu, 
że można mniejszy procent przeznaczyć na ten cel. Nikt nie ustalał i nie rozmawiał  
o tym, że miasto zamierza zmniejszyć te środki, a z pisma, które otrzymaliśmy 
wynika, że zaplanowano 0,4% wynagrodzeń osobowych nauczycieli na 2015, potem 
zwiększono i do końca nie wiemy jakie to środki. Jeśli chodzi o kwoty jaki to jest % 
wynagrodzeń osobowych. Czy taką informację możemy otrzymać? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
W maju przekazałam. 
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Tak, w maju przekazano. Ponieważ kwoty się nie zgadzały po zsumowaniu, dlatego 
myślałam, że dziś otrzymam więcej informacji. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
W takim razie jakiej pani przewodnicząca oczekuje ode mnie odpowiedzi? 
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Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Jaki % ostatecznie przeznaczono w budżecie na 2015 r. na dokształcanie  
i doskonalenie nauczycieli? Jaki % planowanych wynagrodzeń i jaka to jest kwota, 
jakie jest wykonanie? 
 
Pan Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący RMG 
Rzeczywiście w karcie nauczyciela jest 1%, więc jak to jest? Jest ustawa, która 
mówi, że może być mniej?  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Nie mniej niż 0,5%. 
 
Pan Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący RMG 
Co się stanie jeżeli będzie niezgodnie z karta nauczyciela? To też jest pewnego 
rodzaju bariera, ponieważ musi być zgodność w obu przypadkach skoro są to akty 
prawne na równym poziomie. Boje się czy nie popełniamy w tym przypadku błędu. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Mamy kwotę większą niż 0,5% natomiast nie ma obligatoryjnie mowy o tym, że 
miasto musi przeznaczyć cały 1%. 
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Tu jest mowa, że nawet 0,4% znalazło się w wydatkach budżetu miasta. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
0,4%, w piśmie jest to dokładnie wskazane, że otrzymały placówki, natomiast 
kwota ogólna jest inna. Na podstawie wniosków dyrektorów składanych 30 listopada 
była taka kwota ale to są tylko te wnioski, które składały szkoły i ten budżet został 
w pełni zaspokojony. To jest ta kwota, która jest dodatkową kwotą ponad 0,4% 
przekazaną do szkół. 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Rozumiem, że to nie jest kwota stała i ona nie jest nigdzie upubliczniona?  
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Jest jakiś plan w budżecie. W budżecie musi być coś zaplanowane. Z tego pisma 
wynikało, że się to zmieniało, że wydział wystąpił o większe środki, że przyznano 
mniejsze i nie jest tu napisane, że to do szkół poszło tylko, że na bazie wniosków, 
które opracowali dyrektorzy. Czy plan wydatków budżetowych w zakresie 
dokształcania nauczycieli, rad pedagogicznych na 2015 r. nie więcej niż do 
wysokości 0,4% planu wynagrodzeń nauczycieli. Stąd prośba. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Dobrze, przygotuje dla pani te informacje. Nie są to jedyne środki, którymi 
dysponujemy. 0,4 % są to środki bezpośrednio przekazane. 
 
Pan Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący RMG 
Czy potrafimy oszacować wszystkie środki, które są przeznaczane na dokształcanie? 
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Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Oczywiście, że tak, przygotuję taką tabelkę. Zabezpieczamy 1% ale jeżeli nie 
byłoby nas stać możemy zabezpieczyć 0,5% i z tym procentem musimy tak 
dysponować, żeby opłacić metodyków, bo to jest obowiązek publiczny  
i zrealizować w miarę możliwości potrzeby szkół w zakresie doskonalenia  
i dokształcania dlatego on jest opracowywany ale dyrektorzy też chcą zmiany. 
Regulamin, który pozostawia placówkom edukacyjnym tylko małe formy, czyli 
szkolenie rad pedagogicznych, a cała reszta pozostawałaby w mieście do 
rozdysponowania przede wszystkim na te formy, które z racji nowych rozporządzeń 
muszą być realizowane. Kreatywna pedagogika, czyli sieciowanie nauczycieli jest 
tą formą, która jest w tej chwili priorytetem.   
 
Nie było więcej głosów w dyskusji, przystąpiono do kolejnego punktu posiedzenia.  
 
 
     PUNKT 8 
Wnioski Komisji do budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok 

 
Pani Anna Wirska zaproponowała następujący wniosek do budżetu miasta 2016: 
 

Przeznaczenie środków na: 
a) podwyższenie dodatku funkcyjnego za wychowawstwo w klasach  

we wszystkich szkołach, 

b) podniesienie dodatku funkcyjnego dla dyrektorów i wicedyrektorów, 

c) podwyższenie dodatku motywacyjnego dla nauczycieli i dyrektorów, 

d) objecie dodatkiem funkcyjnym w wysokości 150 zł nauczycieli rewalidacji 

indywidualnej. 

 
Dyskusja: 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Musimy porozmawiać nad słusznością wniosku i nad tym czy są realne szanse. Pani 
dyrektor, kiedy ostatnio były podwyżki dla pracowników funkcyjnych? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
W 2012 r. Dodatek motywacyjny jest pochodną od pensji zasadniczej, a to należy 
do ministerstwa. Budżet Miasta może zwiększyć dodatki funkcyjne jeśli takim 
dodatkiem jest dodatek za wychowawstwo, może dodatki motywacyjne, które na 
dzień dzisiejszy każda ze szkół musi się mieścić w 5% od wynagrodzenia 
zasadniczego. 
 
Pani Anna Wirska – członek Komisji 
Mam informację, że podniesienie wysokości dodatku funkcyjnego za wychowawstwo 
było w 2008 r. 
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Dodatek obejmował jedynie nauczycieli gimnazjów i miasto obiecywało, że 
sukcesywnie uzupełni dodatki dla wychowawców dla szkół podstawowych i szkół 
ponadpodstawowych. 
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Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Pani dyrektor, jak wyglądają możliwości budżetowe co do dodatków? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Z racji tego, że mamy sporą liczbę dzieci, które mają nauczanie indywidualne, to 
kwota na wynagrodzenia rośnie i tak naprawdę nie jesteśmy w stanie ani oszacować 
liczby tych dzieci, ani się w jakiś sposób obronić przed tą liczbą, ponieważ na bazie 
orzeczenia musimy takie nauczanie indywidualne wydać. Na przykład w szkole 
ponadgimnazjalnej dla ucznia jest to 16 godzin, czyli praktycznie jeden etat  
nauczycielski. W ubiegłym roku takich etatów było 300. Są to kwoty ważne, ale nie 
mamy na nie wpływu. 
 
Pani Anna Wirska – członek Komisji 
Od wielu lat nie był podniesiony dodatek funkcyjny dla dyrektorów  
i wicedyrektorów. 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Pani dyrektor, czy pamięta pani kiedy ostatnio były podwyżki w tym przypadku? 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Pamiętam, że w 2008 r. były podwyżki. 
 
Pan Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący RMG 
Jak się kształtują dodatki funkcyjne dla dyrektorów na tle innych miast? 
 
Pani Alina Molska – PZN w Gdańsku 
Na terenie Gdyni są kwotą niezależną od typu szkoły. Jeżeli chodzi o dodatek 
motywacyjny, wynosi on od 0 do 60 zł z tym, że nie może być niższy niż 60 zł, 0 zł 
może ktoś dostać. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
U nas zależy od ilości oddziałów w szkole. Zaczynają się od 950 zł, a kończą na 
2500 zł. Są to kwoty brutto dla głównego dyrektora, a wicedyrektor 450 zł. 
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Plus dodatek funkcyjny w wysokości 150 zł nauczycieli rewalidacji indywidualnej. 
 
Pani Alina Molska – PZN w Gdańsku 
Nauczyciele rewalidacji są to najczęściej nauczyciele wspomagający. Jeżeli są na 
etacie nauczyciela wspomagającego to otrzymują 100 zł, jak nie są nauczycielami 
wspomagającymi tylko na etacie rewalidacji indywidualnej nie mają nic.  
 
Pani Żaneta Geryk – Przewodnicząca Komisji 
Chciałabym, żebyśmy jako radni w ciągu roku wracali do tematu wniosku. 
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Chciałabym zwrócić uwagę na to, że Gdańsk, po Warszawie, jest miastem, które 
najwięcej dokłada do edukacji. Musimy pamiętać, że zatrudniamy ponad 6,5 tys. 
Nauczycieli i 3,5 tys. Pracowników administracji i obsługi. 
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Pan Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący RMG 
Inne komisje zgłaszają wnioski do budżetu, które nie pociągają takich kosztów  
i nasz wniosek jest trudniejszy do realizacji i zdajemy sobie z tego sprawę. Nie 
mniej jednak rozumiem inicjatywę związków oraz inicjatywę radnych Komisji 
Edukacji zmierzającą do poprawy sytuacji materialnej nauczycieli. Rozumiemy 
ograniczoność środków budżetowych ale tez chcemy próbować w jakiś sposób 
jednak reprezentować nauczycieli. Nasza prośba jest o przeanalizowanie 
możliwości.  
 
Pani Mariola Paluch – Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego UM 
Oczywiście żadna kwota nie jest w stanie zadowolić nikogo i wszyscy mamy tego 
pełną świadomość ale musimy również mówić o tym głośno, że nauczyciel 
dyplomowany ma 140% średniej krajowej. 
 
Pan Wojciech Błaszkowski – Wiceprzewodniczący RMG 
Powinniśmy statystycznego nauczyciela dyplomowanego porównywać ze 
statystycznym pracownikiem z 12 letnim stażem pracy. To byłoby obiektywne. 
Zgadzam się z panią dyrektor, że często jest tak, że nauczyciele dyplomowani nie 
mają aż takich małych pieniędzy ale to też nie są duże pieniądze i to jest efekt 
doświadczenia, to również należy wziąć pod uwagę.  
 
Pani Bożena Brauer – NSZZ „Solidarność” 
Średnia wynika z liczenia ze wszystkich dodatków, które są nawet z tytułu nagród 
czy odejścia na emeryturę. Czy znamy nauczyciela w Gdańsku, który ma pensję  
5 tys. zł brutto z jednego etatu. 
 
Komisja przystąpiła do głosowania nad przyjęciem wniosku.  
 
Wniosek przyjęto jednogłośnie 3 głosami „za”.  
 
WNIOSEK NR 11-09/02/02/2015 – załącznik nr 11 do protokołu. 
 
 
     PUNKT 9 
Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  
 
Korespondencja: 
 
Przewodnicząca Komisji zasygnalizowała o następującej korespondencji: 
 
- opiniowanie wniosku o użyczenie lokalu przy ul. Suchej 29 w Gdańsku  
na rzecz Gdańskiej Fundacji Oświatowej 
 

Po zapoznaniu się ze sprawą Przewodnicząca Komisji zaproponowała pozytywne 
zaopiniowanie powyższego wniosku o użyczenie.  
 
USTALENIA KOMISJI: 
Komisja – jednogłośnie 3 głosami „za” – wydała pozytywną opinię do wniosku  
o użyczenie lokalu przy ul. Suchej 29 w Gdańsku na rzecz Gdańskiej Fundacji 
Oświatowej. 
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- wytypowanie przedstawicieli do Komisji Wyborczych w poszczególnych okręgach 
wyborczych w celu przeprowadzenia wyborów do Młodzieżowej Rady Miasta 
Gdańska 
 
Po zapoznaniu się ze sprawą Komisja wytypowała następujących przedstawicieli do 
Komisji Wyborczych: 
 

1. Okręg Wyborczy nr 1 – Lech Kaźmierczyk 
2. Okręg Wyborczy nr 2 – Wojciech Błaszkowski 
3. Okręg Wyborczy nr 3 – Piotr Gierszewski 
4. Okręg Wyborczy nr 4 – Anna Wirska 
5. Okręg Wyborczy nr 5 – Wojciech Błaszkowski 
6. Okręg Wyborczy nr 6 – Żaneta Geryk 

 
Nie było więcej spraw bieżących i korespondencji. Przewodnicząca Komisji 
podziękowała wszystkim za uczestnictwo i zamknęła obrady.  
 
Posiedzenie zakończono. Godz. 17:50.  
 
 
 
       Przewodnicząca Komisji Edukacji 
        Rady Miasta Gdańska 
 
            Dr Żaneta Geryk 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
Protokołowała: 
Karolina Mróz, Biuro Rady Miasta Gdańska 

 
 
 


